

TAIWANIA

SCIENCE REPORTS OF THE BOTANY DEPARTMENT
OF THE NATIONAL TAIWAN UNIVERSITY

CONTENTS

- The Thraustochytriaceae and Other Intertidal Fungi of Taiwan.....
.....PAUL A. VOLZ, YUAN-CHENG HSU AND CHIN-HUI LIU.... 1
- The Existence of *Sporothrix schenckii* as a Saprophyte in Taiwan.....
.....PAUL A. VOLZ AND MEI-LING PAN.... 6
- The Growth Cycle of Cambium and the Structure of the Vascular Tissue
in the corm of *Isoetes taiwanensis*.....SU-HWA TSAI CHIANG.... 14
- Effect of Analogues on the Growth and Tryptophan Synthetase of
Pseudomonas aeruginosa.....KUOH-CHIEN HO AND SAN-SAN TSAY LIU.... 27
- Scanning Electron Microscopical Studies on the Spores of Pteridophytes.
VII. The Family Plagiogyriaceae.....LIEW HAH SEONG.... 37
- Dual Effects of Abscisic Acid on the Growth of a Duckweed.....
.....SHEPLEY S. C. CHEN AND WON-MOK PARK.... 50
- A Study on the Benthic Diatoms Communities of Mountain Streams in
Central Taiwan.....CHIA-WEI LI.... 52
- A Key to the Families of Bryophyta in Taiwan.....MING-JOU LAI.... 73
- Notes on the Lichen Genus *Sphaerophorus* Pers. of Taiwan, with Descriptions of
Three New Species.....JEN-RONG WANG-YANG AND MING-JOU LAI.... 83
- Short Article: A New Name for *Hymenophyllum taiwanense* DeVol.....MING-JOU LAI.... 82

DEPARTMENT OF BOTANY, COLLEGE OF SCIENCE
NATIONAL TAIWAN UNIVERSITY
TAIPEI, TAIWAN 107,
REPUBLIC OF CHINA

國立臺灣大學
理學院植物學系
研究報告

第二十一卷

中華民國六十五年五月

第一期

目 錄

- 臺灣之海水菌類 保•福滋、許元正、劉錦惠 . . . 1
- Sporothrix schenckii* 菌在臺灣之腐生範圍
. 保•福滋、潘美苓 . . . 6
- 臺灣水韭球莖內之形成層生長與維管束之構造
. 江蔡淑華 . . . 14
- 類聚物對綠膿桿菌的生長及其色氨酸合成酶
的影響 何國傑、劉蔡珊珊 . . . 27
- 用掃描電子顯微鏡研究蕨類植物之孢子
七、瘤足蕨科 劉華祥 . . . 37
- 離層酸對浮萍生長之影響 陳學潛、朴元穆 . . . 50
- 臺灣中部山澗底棲矽藻之研究 李家維 . . . 52
- 臺灣苔蘚植物科之檢索表 賴明洲 . . . 73
- Hymenophyllum taiwanense* DeVol 之新學名 . . 賴明洲 . . . 82
- 臺灣珊瑚地衣屬之研究 楊王貞容、賴明洲 . . . 83

國立臺灣大學理學院植物學系出版